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 الملخص

و أان الاعلام الرياضي يعكس الوزن الحقيقي للرياضة في المجتمع فالقنوات الرياضية  تؤدي دورا متميزا في تغطية مختلف الرياضات الفردية 
كثر شعبية في العالم و ذلك لاستقطابها لعدد كبير من الجماهير و من الرياضة الأفهي و العالمي أكرة القدم خاصة ذات الطابع المحلي كالجماعية 
من  وروبية و العالميةهم الدوريات الأأتغطية المباريات و  ىعمار و نظرا للشهرة التي بلغتها هاته الرياضة تسابقت القنوات الرياضية المختلف الأ

علام الرياضي في عصرنا الحالي يتميز بوزنه الثقيل لإ صبح اأجل اشباع رغبات و متطلبات الجماهير العريضة المتعطشة للمتعة و الفرجة حتي أ
سي التساؤل الرئي منه جاء و  BEIN SPORTSن سبورتإ من بينها قناة بي  الساحة الدولية ناهيك عن وجود ترسانة من القنوات الرياضية  ىعل

  ؟تجاه الشباب الجزائري نحو القنوات الرياضيةإ ماهو  :للدراسة هو

  :ه تلاث تساؤلاتعنو تندرج  

 BEIN  ن سبورتإ  شباعات المحققة من القنوات الرياضية خاصة بيلإ ا و ماهي ؟ستخدامات الشباب الجزائري للقنوات الرياضيةإ ماهي 
SPORTS ؟  

مجتمع فدراسة الظاهرة كما توجد في الواقع  و عليه  ىيعتمد علكونه  ختياره بناءا إ المنهج المستخدم في هذه الدراسة هو المنهج الوصفي و تم 
لقصدية مستخدمة العينة ا. ) مفردة 100 قامت الباحثة بتحديد عينة الدراسة ب (حيث الدراسة هو الشباب الجزائري في مدينة قسنطينة و ضواحيها 

   :النتائج التالية ى أهمالبيانات توصلنا ال تحليلو بعد  تجاه.لإ او مقياس ليكرت لقياس  داة الاستمارةأو 
 .خاصة  BEIN SPORTSقناة  و ايجابي نحو القنوات الرياضيةتجاه إ هناك  نإ  -
 .سبورتن إ  ستخدام القنوات الرياضية بكثرة خاصة بيإ ن الشباب الجزائري يميلون الي إ  -
  .الشباب الجزائري الرياضية التي يطلبهاحتياجات لإ و ا شباعات لإ ن سبورت تحقق اإ  ن القنوات الرياضية و قناة بيإ  -

    الرياضة  ، ، الشباب الجزائري BEIN SPORTS ن سبورتإ  بي،  القنوات الرياضية، الرياضي الإعلام :الكلمات المفتاحية

Abstract  

The sports media reflects the true weight of the sport in the community where reflects where lead a distinct role 
in the various individual sports coverage or collective which include various types such as basketball , volley 
ball , football especially in addition to the various sports more local or global and football is the most popular 
sport in the world and to attract a large number of the masses and of different ages and different segments of 
society and the focus of the study is what is the orientation of young people through the sports channels and the 
three main questions are what is the orientation of young people through the sports channels and what are the 
uses of young people and what are the gratifications from these channels especially bein sports. 

The approach used in this study was descriptive approach and were chosen which is based on the study of the 
phenomenon as there are in fact and cares as an accurate description and expressed qualitatively as and clarify 
their characteristics and quantified. 

The sample of this study is the “PURPOSIVE SAMPLE” required to the size of the original community and the 
study population is young Algerian city of Constantine and in its suburbs has the researcher to select the study 
sample (100) single and in terms of data collection used in this study is to form tools containing a series of 
questions related to the subject of study and the questionnaire analyzed by the way of likers scale or rating scale. 

The results of this study are: 

-  There is a positive trend towards sports channels especially bein sports. 
- The Algerian young people tend to use sports channels frequently and bein Sport. 
- The sports channels and bein Sport of realizes desires and satisfy needs of the Algerian youth. 

The key words: sports channels, sports, Algerian youth , BEIN SPORTS  


